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De (Mega)CompUfair van 179
Een terugblik, inclusief een kort verslag van de ALV

René Suiker
We waren er

Het thema was deze keer ‘Linux’, met name Linux Mint, en
hoewel dat ongeveer overal zijn weerklank vond, denk ik dat
we met het thema ‘gezelligheid’ de dag nog beter be‐
schrijven. Want, het was echt weer ouderwets gezellig op
onze bijeenkomst. Natuurlijk, sommige mensen worden
gemist, maar een boel mensen hebben de weg naar De Bilt
weer gevonden. En het programma gaf ook voldoende aan‐
leiding om langs te komen.

En waar waren we dan? Wel, natuurlijk op onze vertrouwde
locatie H.F. Witte in De Bilt. We zijn hier al jaren trouwe
klant en deze locatie vinden wij ook heel geschikt, omdat we
hier veel flexibiliteit hebben t.a.v. de ruimtes. Maar hierover
straks meer. Verder is het behoorlijk centraal gelegen en
goed bereikbaar. Met voldoende gratis parkeergelegenheid,
dat helpt ook mee. En wanneer, dat was zaterdag 17 sep‐
tember 2022.

Algemene LedenVergadering

Heel bijzonder, maar voorafgaand aan de CompUfair vond er
ook nog een extra ingelaste Algemene LedenVergadering
(ALV) plaats. En daar maak ik toch even ruimte voor, want
het was best een belangrijke vergadering. De formele notu‐
len zijn overigens al beschikbaar voor onze leden, via de
website (achter de log‐in) www.compusers.nl. Maar ik be‐
perk me hier uiteraard tot de hoofdlijnen. Zoals al aange‐
kondigd in de vorige SoftwareBus begon de vergadering om
9:30, maar om 10:00 uur werd deze beëindigd, want we
moesten onze bezoekers verwelkomen.

Isja, onze voorzitter ad interim, opende de vergadering en
gaf uitleg over de achtergrond van de vergadering en het
doel. Naast het goedkeuren van de notulen van de vorige
vergadering ging het met name over de toekomst van Comp‐
Users. Want ondanks de herhaalde oproepen in mailing en
SoftwareBus zijn we er niet in geslaagd nieuwe bestuurs‐
leden te vinden. De kandidaten die we vorige keer nog voor‐
stelden hebben afgehaakt en Isja en Ton willen na de
transitie naar een reguliere IG binnen HCC echt een stapje
terug doen.

De rol van het bestuur binnen een IG is beperkter dan binnen
een zelfstandige vereniging, maar zelfs voor de beperkte
taakstelling was er niemand te vinden, hoewel we nog steeds
veel mensen hebben die wel bij willen dragen aan onze club.
In die zin mogen we ons zeker gelukkig prijzen, maar we
hebben echt wel mensen nodig die ook de kar trekken. In
feite is een soort activiteitencommissie genoeg.

Na een aantal discussies en na het noemen van een aantal
voorwaarden is er dan uiteindelijk een club mensen opge‐
staan die hier een bijdrage aan wil leveren. Deze groep moet
zich nog wel een beetje gaan vormen en sommigen van hen
hebben ook al ervaring opgedaan in het bestuur van Comp‐
Users. Binnenkort vindt een online‐overleg plaats over hoe
dit gestalte gaat krijgen, maar voorlopig lijkt er voldoende
animo om ook in 2023 de CompUfairs door te laten gaan en
ook verder te gaan met Webinars. Isja en met name Ton
blijven ook in de toekomst hun hulp wel aanbieden. Namens
HCC gaf Henry Valk aan blij te zijn met deze ontwikkeling en
hij biedt zijn hulp ook aan bij de verdere gang van zaken.

De CompUfair

Zoals ik al aangaf, het was vooral weer gezellig, er heerste
een goede, positieve sfeer tijdens de bijeenkomst. Misschien
dat de positieve uitkomst van de ALV daaraan heeft bijgedra‐
gen, misschien dat het goed gevulde programma ervoor heeft
gezorgd, of misschien wel het feit dat we weer eens samen
mochten komen. Maar wat het ook was, het gevoel was er. En
dat moeten we vast zien te houden in de komende jaren.
Want al gaat er iets veranderen in de manier waarop we ons
organiseren, dit is toch wel waard om behouden te blijven.

We hadden deze keer dus weer de beschikking over een aan‐
tal zalen, die allemaal een eigen toepassing hadden.
We begonnen allemaal in de Colenberghzaal 2, waar de ALV
plaatsvond, maar voordien hadden we al onze zalen al inge‐
richt. En na de ALV werd deze zaal ook ingericht en gebruikt
als uitbreiding op de Colenberghzaal 1, samen de ‘grote
zaal’.

Nog even ter herinnering voor de bekenden, en even ter
kennismaking voor onze nieuwe klanten, de zaalindeling van
H.F. Witte:

Figuur 1 ‐ Zaalindeling H.F. WitteHet bestuur (ad interim)
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De sporthal werd niet door ons gebruikt, ik meen zelfs dat
daar niemand was toen wij er waren, maar ik kan me vergis‐
sen. Wij hadden er niets georganiseerd, hoewel in het verle‐
den deze zaal wel met enige regelmaat gebruikt werd voor
de CompUfair in September.

De blauwe ruimte is in feite de kantine. Hier staan tafeltjes,
waar je even buiten het rumoer om met elkaar kunt praten
onder het genot van een kopje koffie of iets anders. Hier
wordt ook na afloop altijd geëvalueerd.

Zoals gezegd, de Colenberghzalen 1 en 2 vormen samen de
grote zaal, waarover straks meer. De Statenkamer was be‐
schikbaar voor de IG en ons Platform Domotica. Hier was
ruimte voor vragen, maar hier werd ook een lezing gegeven
(over Home‐assistant) en er kon hardware worden aange‐
schaft op basis van Neopixel; zie onze aankondiging in het
vorige nummer. Ik heb niet gehoord of alles ook feitelijk ver‐
kocht is, maar er was wel toeloop naar deze zaal.

De Oostbroeckzaal was, traditioneel inmiddels, bestemd voor
en in gebruik door ons Platform Muziek. Leon Braam zou hier
een lezing geven over het maken van beats; door ziekte kon
dat niet doorgaan, maar op de stand kon wel informatie
worden verkregen over het maken van beats.
Wat wel doorging was de lezing van Willemijn van der Lingen
over ‘de move van hardware naar software’. Dat is overigens
een trend die niet alleen gaande is rondom digitale muziek,
maar die op meer plaatsen speelt. Ik was helaas niet in de
gelegenheid deze lezing te bezoeken, maar hoop dat bij een
volgende gelegenheid wel te kunnen doen.

De Jagtkamer was deze keer de Linux Mint‐kamer. Hier
werden lezingen over Linux Mint gegeven, maar ook vonden
hier de workshops plaats. En die werden heel druk bezocht:
zo’n 45 mensen hebben gedurende een tweetal sessies
(waarvoor je je vooraf moest opgeven) getracht Linux Mint
te installeren, op hetzij een eigen laptop, hetzij een
speciale CompUsers‐laptop. De ambitie was groot, maar
uiteindelijk gingen de meeste mensen tevreden heen, met
hetzij een werkend Mint‐systeem op hun pc, dan wel op de
beschikbare pc. Ik had zelf een oudere laptop meege‐
nomen, waarmee ik tegen wat problemen aanliep en nog
steeds loop, maar uiteindelijk heb ik er wel een werkend
Linux‐systeem op staan en is Windows verwijderd. Het sys‐
teem was gebaseerd op een 4e generatie i5‐processor en
dat is intussen te oud om nog met Windows mee te kunnen.
Onder Linux Mint was de performance nog alleszins
redelijk.

De ‘Over de Veghtzaal’ was onze ‘echte’ lezingenzaal. Hier
werden de overige lezingen gegeven rondom diverse thema’s
die niet een eigen zaal hadden, zoals DigiVideo, DigiFoto,
Apple. Hier vonden diverse lezingen plaats, die ik helaas
geen van alle heb kunnen bezoeken. Meestal probeer ik één
of twee lezingen bij te wonen, maar ik was te zeer opgegaan
in het thema ‘Linux Mint’ deze keer. Dus, als u wilt weten
hoe het gaat met dergelijke lezingen, kom dan gerust zelf
kijken, dan mist u niets.

Grote zaal

Zoals gezegd, de grote zaal was de Colenberghzaal 1 en 2,
met de tussenwand half open. Op die manier kon de ruimte
redelijk goed benut worden.
De grote zaal is in feite de grote ontmoetingsruimte, waar je
met al je vragen over allerhande onderwerpen terecht kunt.
De indeling is thematisch, dus afhankelijk van waar je een
vraag over hebt kun je bij de juiste stand informatie verkrij‐
gen. En twijfel je, omdat je vraagstelling zich in een grijs
gebied bevindt, dan bezoek je een stand en er is een goede
kans dat ze een antwoord weten te vinden of iemand kennen
die je vooruit kan helpen. Een bezoek is dus nooit voor niets,

je steekt er altijd iets van op.
De grote zaal was dus thematisch ingericht en de IG’s en de
CompUsers‐Platforms zaten dus door elkaar heen

Hieronder een
overzicht van
de indeling, na
de ALV:

Figuur 2 ‐ Inde‐
ling grote zaal

Bij de ingang is
de informatie‐
balie. Hier
worden de be‐
zoekers geregi‐
streerd, en ook
heeft men hier
alle informatie
over de zaal‐
indeling, de
lezingen, de
workshops en
noem maar op.
En vaak is er
ook nog het een
en ander te
koop. Weet je

niet bij welke stand je moet zijn voor je vraag, dan weten
ze bij de informatiebalie vaak al raad.

De bemensing van deze stand bestaat voornamelijk uit men‐
sen die al bij CompUsers actief waren toen die nog DOSgg
heette en dat is al wat jaren terug. Ze kennen nagenoeg ie‐
dereen en kunnen je dus ook helpen.

Met de klok mee, aan de andere kant van de ingang, bevon‐
den zich de Windows‐experts, zowel vanuit ons Platform
Windows als vanuit de Windows IG. Kennis gebundeld.
En niet alleen over Windows (11), maar ook met al je vragen
over bijvoorbeeld MS Office kun je hier terecht.

Naast Windows heb je de Flight Simulator‐hobbyisten. Deze
keer stond er een fraaie mock‐up opgesteld waarmee je je nog
meer in een vliegtuig waande dan alleen met de Software.
Op de grens, bij de tussenwand, vond je het Platform Linux.
Linux was het thema vandaag, maar naast Mint is er nog veel
meer over Linux te ontdekken. En hier kon je terecht over
het besturingssysteem, maar ook weten ze hier heel veel
over de vaak Open Source‐toepassingen binnen Linux. Dus
overweeg je serieus om over te stappen op Linux, en hier
zijn zeker goede redenen voor, dan kun je hier tips en advie‐
zen krijgen.

Aan de andere kant van de wand gaan we verder. Naast de
zitgroepjes, waar ook het nodige te lezen viel, vond je
vlakbij de aanhanger ons Platform DigiFoto, het oudste
Platform binnen CompUsers. Hier kon je terecht voor de‐
monstraties van diverse fotobewerkingsprogramma’s
(mooie voor Scrabble) die onder Linux draaien, maar vaak
zijn er ook varianten beschikbaar voor Windows of iOS.
Verder was hier een doorlopende demonstratie van het
maken van een passe‐partout voor foto’s en konden uw
foto’s geplastificeerd worden. En uiteraard trof je hier
weer veel experts aan op het vlak van fotografie en foto‐
bewerking, dus met een vraag over dit onderwerp kon je
hier altijd terecht.

Het Platform Android zat samen met de Apple IG daarnaast.
Ons Platform Android geeft ondersteuning bij en uitleg over
dit misschien wel meest gebruikte Operating System in
Nederland en overigens ook ver daarbuiten: Android. En ook
een systeem waar in korte tijd enorm veel software voor be‐
schikbaar is, vaak gratis en anders meestal tegen heel be‐
perkte kosten.
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En Apple ondersteunt mensen die gebruik maken van een
Apple computer, iPad en iPhone. Ook een breed scala aan
toepassingen hier, en zeker de iPhone is erg populair, maar
ook de andere Apple‐producten kennen een schare aan sup‐
porters.
De Opensource Interessegroep is er voor mensen die ‘onder
de motorkap’ van hun OS knutselen, of mensen die willen le‐
ren hoe dat moet. Waaróm iets werkt is voor ons net zo be‐
langrijk als hóe het werkt. Onze leden gebruiken daarom
meestal vrije besturingssystemen, zoals Linux‐ en BSD‐vari‐
anten, maar ook commerciële Unix‐systemen komen voor.

Vanuit de Unix‐ig, de voorloper van Opensource‐ig, is Hobby‐
net, de oudste Nederlandse internetprovider ontstaan.

HCC!drones was aanwezig in het midden van de zaal, met
verschillende kleine en grote drones. Ze gaven uitleg over de
regelgeving voor het vliegen met drones en lieten je kennis‐
maken met de nieuwste kleine drones, die je zonder vliegop‐
leiding mag vliegen. Heb je al een drone? Kom dan buiten
vliegen en toon je vliegvaardigheid aan met onze vlieg‐
oefeningen. Heb je nog geen drone? Je kan bij ons (onder
begeleiding) vliegen met een van onze drones en zo kennis‐
maken met het plezier van drone‐vliegen. Het vliegen vond
dus buiten plaats, in de zaal is het niet zo’n succes vanwege
de veiligheid en de herrie. Maar leuk is het wel, zo’n drone
besturen en hier is voldoende kennis voorhanden.

Er was ook de nodige ruimte ingeruimd voor de treinsimula‐
toren (HCC!trainsim). Niet te verwarren met de HCC!m, die
gaat over automatisering van je modelbaan. Hier gaat het
om gebruikers van diverse programma’s die een treinbaan
simuleren, zoals een flightsimulator dat doet voor vliegtui‐
gen. Ik ben daar ooit eens ingestapt als conditie bij een goe‐
de deal rondom een digitale camera, maar hoewel ik het
echt leuk vond, heb ik nooit meer de tijd gevonden om me
er verder in te verdiepen. Die tijd ga ik ook op korte termijn
niet vinden, maar het is wel leuk en interessant om hier een
kijkje te nemen, want het is echt heel realistisch wat er te‐
genwoordig getoond wordt.

Een grote stand voor de IG Programmeren. Hiermee heb ik
persoonlijk een samenwerking, maar ze zijn ook al lange tijd
een graag geziene gast bij onze evenementen. Deze IG is
trouwens ook heel actief online; daar kunnen wij nog iets
van leren. In kleine groepjes worden daar wekelijks diverse
thema’s verder uitgediept. En tijdens de CompUfair kon je
er terecht over allerhande aspecten van programmeren.

Zo hebben ze kennis van Basic (Liberty Basic en Visual Basic,
maar ik denk nog wel meer), Pascal en Delphi, Python,
C(#/++) en zelf ben ik nauw betrokken bij hun activiteiten
rondom Unity, een game‐engine, waarover ik al een paar
keer iets heb geschreven.

Naast Programmeren zaten onze gasten van het eerste uur,
Genealogie. Zij zijn eigenlijk altijd bij onze bijeenkomsten
aanwezig en dragen zeker bij aan de sfeer.

Ten slotte de stand van WebOntwerp, waar ik zelf ook pleeg
te verblijven als ik niet aan de wandel ben. Hier beant‐
woordden we de vragen over het bouwen en onderhouden
van Websites. Voor vragen over Joomla verwijzen we trou‐
wens meestal naar Nicolaas van het Platform Linux, maar we
hebben zelf de expertise rondom WordPress en Drupal. Ver‐
der gaat het niet alleen over Content Management Systemen,
ook over vragen over Web Hosting en HTML en CSS konden
mensen terecht. Het is al weer een tijdje geleden dat we
een lezing hielden over WebOntwerp, maar in de Software‐
Bus worden regelmatig artikelen vanuit dit Platform ge‐
plaatst.

En nu we het toch over de SoftwareBus hebben, ook daar was
ruimte voor ingeruimd, bij de informatiebalie. Daar waren
ook oudere exemplaren van de SoftwareBus beschikbaar. Los
daarvan kon je ook terecht voor vragen over (de totstandko‐
ming van) de SoftwareBus. En je kon je hier ook abonneren
op dit fijne blad.

Zoals gezegd, het was er gezellig, het was redelijk druk be‐
zocht, de Linux‐workshops waren zelfs overvol, maar dat
mocht de pret zeker niet drukken. Door de drukte en door de
veelheid van systemen die de mensen zelf meebrachten,
werd het een heerlijk gezellig zooitje, waarbij de totale tijd
wat in het gedrang kwam, maar waarbij wel heel nadruk‐
kelijk Linux is uitgedragen.

Ik denk dat alle deelnemers van de workshops en veel van de
bezoekers van de lezingen over Mint intussen serieus een
overstap vanuit Windows overwegen. Zelf ben ik nog niet zo
ver, voor mijn werk ben ik nog volop op Windows aange‐
wezen, maar ik heb er intussen een Linux‐machine bij. Ik had
al een Chromebook, waarover ik al eerder schreef. Al met al
is Windows nog steeds de marktleider, maar zeker niet meer
het enige besturingssysteem dat je thuis kunt gebruiken.

Al met al kijk ik terug op een in velerlei opzichten geslaagd
evenement. Qua bezoekers was het ook gezellig, er was be‐
langstelling voor de lezingen, veel belangstelling voor de
workshops en eigenlijk was er bij elke stand wel wat gaande.
Ik ben dan ook blij dat er ’s morgens wat mensen opstonden
om CompUsers nog even in de lucht te houden. Misschien
niet met een volwaardig bestuur, maar dan toch in elk geval
als een club vrijwilligers die dit moois nog een tijdje willen
behouden. Hierbij is trouwens nog steeds alle hulp welkom,
want vele handen maken licht werk en er is voor iedereen
wel iets leuks te doen.

Ik hoop dat ik met deze terugblik wat mensen heb kunnen
overtuigen om de volgende keer ook (weer) naar De Bilt te
komen en misschien ook een actieve bijdrage te leveren. Het
is altijd weer een uitdaging om een interessant programma
op te zetten en daar inleiders en begeleiders bij te vinden,
terwijl bijna iedereen toch wel iets te vertellen heeft. Ver‐
wacht niet dat je moet kunnen spreken als Steve Jobs om
een zaaltje van zo’n twintig bezoekers te kunnen enthou‐
siasmeren. Zelf heb ik het al menigmaal gedaan en het is
elke keer heel bevredigend en ik ben zeker geen Steve Jobs.
En nu we toch vooruit kijken: we kennen de uitkomst van de
ALV, we gaan dus verder en volgend jaar zijn de CompUfairs
gepland op 22 april (met ALV) en 16 september.

Tegen die tijd zal er telkens weer een vooruitblik in de Soft‐
wareBus verschijnen, want deze gaat ook nog verder, zou
zelfs verder zijn gegaan als CompUsers niemand meer kon
vinden, alhoewel het dan wel moeilijker wordt.
Ook zal er uiteraard weer een terugblik zijn, om de thuis‐
blijvers ervan te overtuigen dat ze iets gemist hebben. We
kunnen zeker meer mensen in H.F. Witte ontvangen dan we
deze keer zagen, dus schroom een volgende keer niet.

In een ander artikel ga ik in op de HCC!kennisdag op 8 okto‐
ber, maar de terugblik op de CompUfair schreef ik iets
eerder, want de deadline voor de kopij was nakend.




